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i ens preguntem per què es permet operar en aquest cas 
a empreses que no mantenen en bones condicions el seu 
material rodant. Suposem que si la investigació conclou 
que la responsabilitat ha sigut d’una empresa privada, que 
se li exigirà la responsabilitat civil corresponent perquè es 
faça càrrec tant del cost del dispositiu d’emergència com 
de la recuperació i la restauració de l’entorn, inclús, si calen, 
indemnitzacions a veïns i veïnes afectades. Fins i tot, si es 
conclou que ha sigut una imprudència greu en aquest cas, 
per què no parlar de sancions que excloguen de la xarxa 
pública a empreses que provoquen incendis per la falta de 
manteniment.

Renfe i Adif, com a òrgans competents, pensem que han 
de prendre mesures perquè aquest tipus de situacions no 
tornen a passar, perquè a conseqüència de l’emergència 
climàtica, i ho estem veient, com no?, el risc de grans incen-
dis serà cada vegada més gran, ho estem veient, com dic, 
estos dies. Però, des del Consell, evidentment, també s’ha de 
defensar l’interés general del País Valencià i exigir mesures 
concretes per a demanar responsabilitat de l’ocorregut, en el 
sentit aquest de Caudiel.

Per tant, per tot açò volíem preguntar-li açò, ¿quines mesu-
res es prendran per a evitar que aquest tipus de circumstàn-
cies tornen a repetir-se i que s’assumisquen les correspo-
nents responsabilitats?

Moltes gràcies, consellera. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

Contestarà l’honorable consellera de Política Territorial, 
Obres Públiques i Mobilitat a la qüestió plantejada.

Té la paraula la consellera Rebeca Torró.

La senyora consellera de Política Territorial, Obres 
Públiques i Mobilitat:

Gràcies, president.

Senyora Blanes, efectivament, hui vinc a parlar d’una qüestió 
que ja vaig atendre en la compareixença.

Respecte a l’incendi que es va produir, efectivament, el passat 
17 de juny a Caudiel, i que pareix es va originar com a conse-
qüència d’unes espurnes produïdes per la frenada d’un tren 
de mercaderies en la línia ferroviària Sagunt-Teruel, una línia, 
com sap, que no depén de la Generalitat sinó de l’estat i que 
es gestionada per Adif; això implica que no podem prendre 
mesures directes nosaltres sobre l’assumpte. No obstant això, 
ràpidament, en el moment en què ho vam saber, ens vam 
posar en contacte amb Adif per a conéixer què havia passat, 
no només des del punt de vista ferroviari sinó també per la 
repercussió de l’incendi sobre el nostre territori.

Així, el 21 de juny, la directora general d’Obres Públiques, 
Transport i Mobilitat Sostenible va tindre una reunió amb 

diversos responsables d’Adif, tant en l’àmbit de la Comunitat 
Valenciana com de tot l’estat, per a poder conéixer de primera 
mà què havia passat. A més a més, hem estat en coordinació 
costant amb la Conselleria de Justícia, Interior i Administració 
Pública i els serveis d’emergència i seguretat. Lògicament, 
s’ha obert una investigació, com es fa en tots els casos quan 
hi ha un incendi per part del Seprona. Fins aquest moment, 
les dades apunten que les espurnes van botar arran d’una 
frenada d’un tren de mercaderies operat per una empresa 
privada. En rebre l’avís del 112, Adif es va posar en contacte 
immediatament amb el tren que havia passat per la zona. A 
este respecte cal dir que Adif disposa d’un pla de contingèn-
cia, dins del qual hi ha un pla director de mesures per a l’estiu 
i un pla de prevenció d’incendis en la via i en les immediaci-
ons; de fet, quan arriba l’estiu es convoca les diferents empre-
ses que operen a les vies per a recordar les mesures a adop-
tar, entre elles la verificació dels elements de frenat de les 
composicions ferroviàries. A més, entre les accions que du a 
terme Adif hi ha en execució contractes de control de vege-
tació, tant en la via com en les immediacions, que es fan dos 
vegades a l’any, en primavera i en la tardor.

En tot cas, segons la informació que tenim, a hores d’ara no 
s’ha conclòs la investigació, estem a l’espera tant la conse-
lleria de la que sóc responsable com la de Justícia, Interior 
i Administració Pública, de rebre l’informe elaborat per la 
Guàrdia Civil i saber amb exactitud tot el que ha ocorregut i 
a partir d’ahí vorem les responsabilitats de les que vosté ha 
fet menció ací.

Gràcies.

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera de les Corts 
Valencianes, senyora María José Salvador Rubert)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Continuem amb la pregunta 1.601 formulada per la diputada 
Carmen Martínez, del Grup Parlamentari Socialista, al conse-
ller de Sanitat Universal i Salut Pública sobre el pla Inveat.

La senyora Martínez Ramírez:

Gràcies, presidenta.

Buenos días a todos y a todas.

El Gobierno de España aprobó en junio de 2021 el plan 
Inveat, de inversión en equipos de alta tecnología, para el 
Sistema Nacional de Salud, dotado con casi ochocientos 
millones de euros a distribuir entre las comunidades autó-
nomas y financiados con cargo al fondo de recuperación 
Next Generation, de los cuales a la Comunidad Valenciana le 
correspondieron 81.170.000, que ya han sido transferidos.

La Conselleria de Sanidad Universal y Salud Pública lleva 
realizando desde el año 2015 un importante esfuerzo en 
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planificación asistencial para conseguir ofrecer al paciente 
una asistencia integral de acuerdo con los más altos están-
dares, para lo cual es necesario contar con equipamiento 
tecnológico de vanguardia. Mediante el uso de herramien-
tas digitales podemos agilizar procesos y facilitar tanto el 
acceso a la información sobre salud como la misma y mejo-
rar la asistencia sanitaria.

Por eso, la conselleria de sanitat ha estado haciendo un 
importante esfuerzo de inversión para hacerle frente a la 
obsolescencia tecnológica sanitaria con la que nos encon-
tramos en 2015 en la comunidad y se hizo una firme 
apuesta en inversión, renovación y adquisición tecnológica. 
Está comprobado que la tecnología y la medicina son gran-
des aliadas y que la aplicación sinérgica de ambas mejora 
absolutamente la experiencia del paciente, así como faci-
lita esa asistencia sanitaria y aumenta los estándares de 
calidad.

Por todo ello, señor conseller, al Grupo Parlamentario 
Socialista nos gustaría conocer cuál es el impacto que se 
prevé que tengan estos fondos en la comunidad y cómo 
va su conselleria a desarrollar el plan Inveat en nuestro 
territorio.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Per a donar resposta a la pregunta formulada, té la paraula 
l’honorable conseller.

Quan vullga, senyoria.

El senyor conseller de Sanitat Universal i Salut Pública:

Señoría, muchísimas gracias.

Como usted bien conoce, la tecnología sanitaria es uno 
de los elementos fundamentales de cara a preparar nues-
tro sistema sanitario para el futuro. Lo ha expresado 
perfectamente.

Con motivo de la pandemia, la Unión Europea decidió desti-
nar los fondos comunitarios para fortalecer los sistemas 
sanitarios mediante la renovación y la ampliación de los 
equipos de tecnología sanitaria, y, en este caso, en España 
se puso en marcha el plan de inversión en equipos de alta 
tecnología y se dotó con 796 millones, de los que 81,1 se 
transfirieron a nuestra comunidad.

Este plan persigue, además de renovar equipos obsole-
tos y adquirir equipos nuevos, situar de forma progresiva 
el sistema sanitario en la media europea en términos de 
densidad de equipos, siendo el primer escalón ser homogé-
neos en todo el estamento nacional. La distribución de los 
distintos equipos a las comunidades autónomas se realizó 
por parte del ministerio en base al estado de la situación 
de los equipos que ya había en cada una de ellas; y así, a la 

Comunidad Valenciana le correspondieron setenta y nueve 
equipos con esa dotación, de ellos dieciocho son TAC, tres 
TAC de planificación, trece aceleradores lineales de partícu-
las, veintinueve resonancias magnéticas, seis angiógrafos, 
seis SPECT-TAC, dos equipos de braquiterapia digital y dos 
equipos de hemodinámica.

Todo el proceso de asignación y licitación ha sido coordi-
nado por la secretaría autonómica de Eficiencia y Tecnología 
y ha supuesto un gran reto para la conselleria. Para garanti-
zar la más absoluta transparencia y la exclusiva sujeción a 
criterios científicos y técnicos en la adjudicación se nombró 
un equipo, un comité asesor compuesto por personas exper-
tas de la Comunidad Valenciana con el objetivo, entre otros, 
de asesorar y determinar las características que deberían 
cumplir cada uno de los equipos asignados.

En estos momentos, y en un tiempo récord, se pudo empe-
zar a licitar por parte de la Comunidad Valenciana en enero 
de 2022, hace exactamente seis meses, y en estos momen-
tos se han adjudicado ya 36 de los 79 equipos, con una 
inversión de 39,5 millones de euros, de ellos han sido: diez 
aceleradores lineales en partículas, uno para el Hospital 
General Hospital de San Juan; uno en la Ribera; uno en 
el Provincial de Castelló; tres en La Fe; dos en el hospi-
tal de Elche; dos angiógrafos, de ellos uno al Clínico y 
otro al General de Valencia; un equipo de hemodinámica 
al General de Valencia; tres SPECT-TAC, dos al Clínico y 
uno al Doctor Peset; y 20 TAC que se han ido distribu-
yendo, pues, al hospital de la Malva-rosa, al Arnau, al Peset, 
al hospital de Elda, hospital general de Alicante, hospi-
tal de Orihuela, hospital de la Marina, la Ribera, hospital 
de Requena, hospital de Alcoy, hospital de Elche, hospi-
tal de Torrevieja; de ellos, 12 ya están en marcha, están 
instalados.

Estos equipos de alta tecnología, fundamentalmente los 12 
TAC, suponen un avance trascendente en la velocidad, en 
el diagnóstico, de tal manera que, para que se hagan uste-
des una idea, estos TAC en menos de 30 segundos hacen un 
TAC normal, y en aproximadamente dos o tres minutos un 
TAC completo. Esto supone un avance tecnológico extraor-
dinario que viene simplemente limitado porque luego hay 
que informarlos.

La adquisición de todos estos nuevos equipos lo que supone 
es un hito histórico en la renovación y ampliación de la alta 
tecnología sanitaria y un gran avance en cuanto a eficiencia 
y calidad en el diagnóstico y en el tratamiento de las princi-
pales patologías, al incorporar la tecnología más moderna y 
avanzada a nuestra comunidad.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Continuem amb la pregunta 1.637 formulada pel diputat 
José Juan Zaplana, del Grup Parlamentari Popular, al conse-
ller de Sanitat Universal i Salut Pública sobre els recursos 
previstos per a reforçar i substituir les vacances del perso-
nal sanitari.


